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Lončar: Novčana naknada za žene koje doniraju jajne ćelije 

Od početka akcije besplatnih zdravstvenih pregleda, gotovo 375.000 građana Srbije bilo je na 
preventivnim pregledima. Ministar zdravlja Zlatibor Lončar kaže da je kod 8.764 pacijenata na vreme 
otkrivena bolest koja je izlečiva. Ističe da će biti nastavljeno sa zapošljavanjem mladih lekara i najaljuje 
da će žene koje budu donirale jajne ćelije, dobijati novčanu nadoknadu. 

Zlatibor Lončar ističe da je glavni cilj akcije besplatnih preventivnih pregleda podizanje svesti građana. 

"Nismo imali svest o preventivnim pregledima. Nikada se nije toliko pričalo o njima. Hteli smo i da 
pomognemo starijim ljudima koji su čuvali unučiće. Radili smo anketu i oni nisu stizali da odu kod lekara 
u toku radne nedelje. Isto smo uradili i za ljude koji rade na takvim mestima gde ne mogu da odu kada 
dobiju termin", kaže Lončar. 

Upozorava da zdravstveni sistem nije "fontana želja". 

"Ne možete da birate kod kog lekara ćete da idete, kada ćete da idete i kada odete kod njega, da 
izaberete šta će da vam uradi od dijagnostike. To ne postoji nigde na svetu. Ovaj sistem moramo da 
sredimo i radimo da pomognemo svima", kaže ministar Lončar. 



 
 

Ističe da se najčešće dijagnostikuju maligne bolesti i bolesti organa koje bi mogle da dovedu do ozbiljnih 
komplikacija u narednom periodu i do smrtnog ishoda. 

Nastavak zapošljavanja mladih lekara  

Ministar Lončar je naglasio da se neće stati sa zapošljavanjem mladih lekara. 

"Kao što smo radili za fakultete, sada ćemo ići po drugim centrima. Ići ćemo po gradovima i praviti javni 
poziv, da vidimo šta imamo na birou od lekara, kakvi su njihovi proseci, da vidimo na šta računamo", 
objašnjava Lončar. 

Ističe da se od prošle nedelje krenulo sa zapošljavanjem dodatnog broja servirki i spremača koji fale. 

"Strogo ćemo kontrolisati koeficijente, da li im je isplaćena zarada i prekovremeni rad. Ulažemo u njih, 
da se i njihov problem reši, da ne ispadne da su zapostavljeni i da se vodi računa samo o medicinskim 
sestrama i lekarima", kaže Lončar. 

Počinje renoviranje Infektivne klinike  

Zlatibor Lončar kaže da će do četvrtka biti gotovi svi papiri i da kreće rušenje i renoviranje Infektivne 
klinike.  

"Ulažemo u infrastrukturu, ali ništa nam to ne znači bez lekara i sestara. Ono što je predsednik obećao, 
idemo sa daljim povećanjem plata i poboljšanjem uslova rada. Uradićemo sve da ti ljudi ostanu ovde", 
kaže Lončar. 

O doniranju jajnih ćelija  

Ministar Zlatibor Lončar kaže da je doneta odluka da se ženama i devojkama plaća za doniranje jajnih 
ćelija jer ta praksa nije zaživela u Srbiji, iako su svi uslovi obezbeđeni.  

"Više nam se to isplati nego da uvozimo jajne ćelije", objašnjava Lončar. 

Ministar je poželeo građanima Srbije da se dobro odmore tokom praznika, ali i upozorio ih da budu 
umereni u hrani i piću. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Građani Srbije danas masovno na preventivnim pregledima - više od 21.000 ljudi 

Ukupno 21. 439 građana danas je obavilo preventivne preglede u nekoj od više od 200 zdravstvenih 
ustanova širom Srbije. Ovo je bila sedamnaesta akcija po redu, u okviru koje je do sada pregledano blizu 
375.000 građana, a kod više hiljada njih otkriveno je ozbiljno oboljenje. 

Građani su danas, u periodu od 8 do 16 časova, u više od 200 zdravstvenih ustanova bili u prilici da, bez 
zdravstvene kartice i bez zakazivanja, urade ultrazvučni pregled abdomena, obave kardiološke preglede, 
odnosno izmere krvni pritisak i urade EKG kao i tumor markere. 

Ministar zdravlja dr Zlatibor Lončar istakao je da veliki odziv i interesovanje građana za akciju 
preventivnih pregleda predstavlja jasnu i nedvosmislenu potvrdu značaja ove akcije ali i podrške 
aktivnostima Ministarstva zdravlja usmerenih ka prevenciji kao osnovi očuvanja zdravlja. 

- Ministarstvo zdravlja zahvaljuje svim građanima na učešću i podršci akciji besplatnih preventivnih 
pregleda, koji će, usled velikog interesovanja, biti nastavljeni i u 2020.godini. Takođe, moram da 
naglasim i veliku posvećenost i izuzetan trud zdravstvenih radnika koji su i danas bili na svojim radnim 
mestima, i učinili sve da građani brzo i efikasno obave preglede - istakao je ministar Lončar. 

 



 
 

 

 

Nastavljeni besplatni preventivni pregledi širom Srbije 

U više od 200 zdravstvenih ustanova u Srbiji pregledano je više od 21.000 građana. Bez zdravstvene 
knjižice obavili su besplatne kardiološke preglede, tumor markere, EKG I ultrazvuk abdomena. 

Bez uputa i zakazivanja, Užičani su u Opštoj bolnici mogli da stignu na ultrazvuk, u laboratoriju, kod 
kardiologa i tako provere zdravlje. U čekaonicama je bilo najviše starijih ali i onih koji radnim danima ne 
stižu da odu na preglede. 

Građani navode da su zadovoljni pruženom prilikom da urade preglede bez zakazivanja. 

"Najveće interesovanje je apsolutno tamo gde su neke liste zakazivanja, čekanja i dijagnostičke 
procedure.laboratorija to je standardno. Od ovih drugih to je ultrazvučna dijagnostika abdomena i 
pregled mamaografijom, sve ono što je do sada podrazumevalo dijagnostičku proceduru", navodi dr 
Miloš Božović direktor Zdravstvenog centra Užice. 

Slično je bilo i u Opštoj bolnici "Sveti Luka" u Smederevu, u kojoj su za dve godine na ovakvim 
pregledima imali oko 4000 ljudi.  

Građani Smedereva navode da im preventivni pregledi omogućavaju da u kratkom vremenskom roku 
prekontrolišu svoje zdravlje 



 
 

"Uglavnom dolaze zdravi ljudi pa svojim nekim preventivnim delovanjem na taj način sprečavamo bolesti 
jer činjenica je da sve više i više imate bolesnih pogotovu od malignih, kardiovaskularnih i drugih 
oboljenja", navodi dr Branko Radivojević, načelnik radiologije i ultrazvučne dijagnostike Opšte bolnice 
"Sveti Luka" u Smederevu. 

O značaju i interesovanju govori i podatak da je na području Zlatiborskog okruga za dve godine na 
preventivnim pregledima bilo oko 40.000 ljudi, nekoliko stotina ih je upućeno na dalje lečenje. 

U Srbiji je do sada urađeno više od 350.000 pregleda, a kod nekoliko hiljada građana je bolest otkrivena 
u početnoj fazi. 

 

 

NEČUVEN PRIMER NEPOTIZMA Direktorka Doma zdravlja prvo zaposlila svoju ćerku, a sad joj 
DODELILA I SPECIJALIZACIJU 

Agencija za borbu protiv korupcije preporučila je razrešenje direktorke Doma zdravlja u Kuršumliji 
Uranije Petrović jer je na konkursu izabrala svoju ćerku Anđelku Petrović za slanje na specijalizaciju iz 
oblasti dečje i preventivne stomatologije. 

U rešenju Agencije se navodi da je odlučujući po raspisanom internom konkursu za dodelu specijalizacije 
od 12. februara ove godine, Petrovićeva od dva prijavljena kandidata izabrala svoju ćerku, a da o sukobu 
interesa koji je imala u navedenoj situaciji nije obavestila ovu instituciju. 

https://www.blic.rs/search?q=agencija+za+borbu+protiv+korupcije


 
 

- Uranija Petrović je donošenjem odluke o izboru svoje kćerke Anđelke Petrović za upućivanje na 
navedenu specijalizaciju dovela sebe u sukob interesa. Imenovana je na taj način javni interes podredila 
privatnom i javnu funkciju iskoristila za sticanje pogodnosti za povezano lice, s obzirom na to da je u 
navedenoj situaciji imala privatni interes koji je mogao da utiče, a u svakom slučaju je izgledalo kao da 
utiče, na njenu nepristrasnost u vršenju javne funkcije direktora, čime je ugrozila poverenje građana u 
savesno i odgovorno vršenje javne funkcije, što je u suprotnosti za odredbama zakona o Agenciji - navodi 
se u rešenju Agencije. 

Nakon pokretanja postupka pred Agencijom za borbu protiv korupcije, Petrovićeva se branila da je sve 
urađeno po propisima i da je o rangiranju kandidata odlučivala komisija - u sastavu načelnik 
stomatološke službe, specijalista opšte medicine i referent za finansijsko računovodstvene poslove, koja 
je prilikom bodovanja kandidata primenjivala kriterijume utvrđene Pravilnikom o stručnom usavršavanju 
specijalizaciji u Domu zdravlja (godine radnog staža, prosečna ocena na fakultetu, dužina studiranja i 
slično). Kako je na osnovu bodovanja te komisije njena ćerka Anđelka imala više bodova od drugog 
prijavljenog kandidata, donela je odluku kojom je specijalizaciju dodelila svojoj ćerki, na šta je i Institut 
za javno zdravlje u Nišu dao saglasnost. Dodala je da je konkurs bio javan i da je svaki stomatolog 
zaposlen u Domu zdravlja mogao da se prijavi, kao i da njena ćerka ima ista prava kao i svi zaposleni. 
Istakla je da je Agenciji poslala obaveštenje 14. februara, šest dana po podnošenju prijave njene ćerke i 
smatra da u konkretnoj situaciji nije ostvarila privatan interes. 

Prilikom odlučivanja o postojanju povrede zakona, Agencija je cenila navode iz izjašnjenja direktorke, ali 
je našla ne utiču na donošenje drugačije odluke u ovoj pravnoj stvari. 

"Bez uticaja su navodi da je povodom konkursa imenovala komisiju od tri člana koja je na osnovu 
utvrđenih kriterijuma sprovela bodovanje i rangiranje, nakon čega je utvrdila da je njena ćerka ima više 
bodova, s obzirom na to da su članovi komisije zaposleni u Domu zdravlja i da se prema njoj kao 
direktoru Doma zdravlja nalaze u odnosu podređenosti. Osim toga, Agencija u konkretnom slučaju nije 
odlučivala o zakonitosti i načinu sprovođenja konkursa, već o postupanju funkcionera suprotno 
obavezama propisanim zakonom o Agenciji", navodi se u rešenju Agencije, koje je konačno. 

Pokušali smo da stupimo u kontakt sa direktorkom Petrović, ali je bila u ambulanti prilikom oba poziva 
novinara "Blica", a na ostavljeni kontakt telefon nije se javila do zaključenja teksta. 

Druga preporuka za razrešenje 

Zanimljivo je da je ovo druga preporuka za razrešenje Uranije Petrović koju je donela Agencija za borbu 
protiv korupcije. Prvi put Agencija je donela ovu preporuku u avgustu 2014. godine jer utvrđeno da je 
direktorka potpisala ugovor o zapošljavanju njene ćerke koja je tada bila jedini stomatolog na birou. 



 
 

 

Savremeni 4D ultrazvuk u iriškom Domu zdravlja 

Od nedavno u iriškom Domu zdravlja se ginekološki pregledi obavljaju na savremenom 4D ultrazvuku. 

Uređaj je donacija Ministarstva bez portfelja, vredna 3,4 miliona dinara, dok je Opština Irig učestvovala 
sa 600.000 dinara. 

- Ovim je zaokružena zdravstvena zaštita žena u iriškoj opštini, jer se pored klasičnih ginekoloških, 
obavljaju kolposkopski pregledi, skrining na karcinom grlića materice i dojke i kvalitetni ultrazvučni 
pregledi, rekao je dr Nebojša Acin, direktor Doma zdravlja Irig. 



 
 

 

Naš hirurg u društvu najboljih kolega iz sveta 

Profesor dr Vladimir Đukić postao član Američkog hirurškog koledža, a ipak je najviše ponosan na rad 
KBC „Dr Dragiša Mišović”, bolnice na čijem je čelu 

Profesor dr Vladimir Đukić, hirurg i direktor Kliničko-bolničkog centra „Dr Dragiša Mišović”, nedavno je u 
San Francisku promovisan u člana Američkog hirurškog koledža. Reč je o asocijaciji koja okuplja najbolje 
hirurge iz SAD i drugih zemljama u svetu, a iz našeg regiona u društvu najpriznatijih našlo se svega 
desetak imena. U razgovoru za naš list dr Đukić kaže da ulazak u ovu grupaciju otvara vrata mnogih 
asocijacija, omogućava pristupanje uredništvu u međunarodnim časopisima, daje mogućnost za 
predlaganje mladih lekara za usavršavanje i lakši put ka dobijanju inostranih grantova, objavljivanje 
radova u najboljim stručnim listovima koji se vrednuju i ujedno dižu rejting Beogradskog univerziteta. 

– Dug je put da bi neko postao član ove asocijacije. Najpre članovi borda moraju da predlože kandidata, 
pa se gledaju njegovi radovi, citiranost u stručnim časopisima, broj hirurških operacija... Sve se 
proverava. Svaki detalj iz biografije je bitan, čak su me pitali i koliko sam dugo bio u vojsci – kaže dr 
Đukić. 

Iako ovo priznanje predstavlja njegov lični uspeh, naš sagovornik kaže da je ipak više ponosan zbog 
dobrog rada bolnice na čijem je čelu više od godinu dana. 

U KBC „Dr Dragiša Mišović” ove godine je urađeno oko 4.000 najsloženijih operacija, od toga 300 
intervencija karcinoma debelog creva, 1.300 laparoskopskih operacija žučne kese, oko 300 zahvata na 



 
 

slepom crevu, isto toliko na štitastoj žlezdi, 50 na nadbubrežnoj žlezdi, a tu su i teške intervencije zbog 
karcinoma želuca, pankreasa, jetre, jednjaka... 

– Zatekao sam ustanovu sa ljudima koji su bili željni da se pokažu i da se dokažu. Jer devet i po godina 
naša ustanova je izostajala iz dežurstva hitne službe u gradu. Imali smo jednog patologa kada sam došao 
u ovu bolnicu, sada radi njih četvoro, a primili smo u radni odnos i 34 lekara i više od 60 medicinskih 
sestara. Referentni smo centar za mamografiju, snimanje na magnetnoj rezonanci i operacije tumora 
dojke. Otvorena je i sala za kateterizacije za srce, pa svakog utorka dežuramo u programu „stent for lajf”, 
to jest zbrinjavamo sve pacijente u gradu koji dolaze sa akutnim infarktom miokarda i postavljamo im 
stentove. Urađeno je za godinu dana više od 2.200 procedura. To je impresivno. Imamo i odličnu 
endoskopiju, kod nas dolaze na edukaciju iz drugih bolnica – ističe dr Đukić. 

Najopterećenije su im službe hirurgije, interne medicine i ginekologije. Na urologiji godinama nije 
zanavljan kadar, pa sada rade na revitalizaciji ove grane medicine, a na viši nivo planiraju da podignu i 
službu hematologije. 

U toku su radovi na izgradnji nove intenzivne nege pulmologije, a radovi treba da budu završeni u 
januaru. Rak-rana im je odeljenje neurologije. 

– Pre 20 godina NATO pakt je bombardovao deo naše bolnice. Od tada je naša služba neurologije 
spojena sa delom odeljenja za psihijatriju. Ali to je neuslovan objekat. Zato mi je želja da podignemo iz 
temelja novu zgradu neurologije. Plan je da ujedno formiramo i zgradu u kojoj bi mogli da žive mladi 
lekari i sestre dok su na specijalizaciji, kao i gostujući doktori. Tu bi moglo da se izgradi oko 20 
apartmana za njih. Prvo ćemo napraviti projekat, pa ćemo ga uputiti na razmatranje Kancelariji za javna 
ulaganja – pojašnjava dr Đukić i dodaje da žele i da povežu sve svoje ustanove toplom vezom, da se ne bi 
pacijenti šetali preko ulice. Procena je da im za tako nešto treba oko dva miliona evra. 

Interesantno je da je klinika uložila oko 45.000 evra samo za usavršavanje lekara u inostranstvu. To je 
zato, jer je dr Đukić veliki pobornik finansiranja odlaska lekara na kongrese preko bolnice, kako ne bi 
dugovali ništa faramaceutskoj industriji. 

– Država nam je dala dosta novca za to. Srećni smo što smo dobili i jednu donaciju da možemo da 
koristimo dvosoban stan u Beču dok su nam lekari na usavršavanju – naglašava dr Đukić. 

Budući da je mnogo lekara iz drugih klinika prešlo da radi u ovoj klinici, pitamo dr Đukića kako ih je 
privoleo na taj korak i da li mu nedostaje rad u Ministarstvu zdravlja, budući da je šest godina bio na 
funkciji državnog sekretara. 

– Zato što sam harizmatičan. Ne nedostaje mi rad u ministarstvu. Nedostaju mi sekretarice i drugi 
zaposleni sa kojima sam radio. I dalje imam odličan odnos sa ministrom zdravlja dr Zlatiborom 
Lončarom. Sve možemo da se dogovorimo u dve reči – tvrdi dr Đukić. 

Naš sagovornik ističe da je posebno ponosan na činjenicu da su ovih dana proglašeni za najbolje srednje 
porodilište u Srbiji, prema oceni porodilja. Napominje da nova upravnica službe za ginekologiju, dr 
Slađana Mihajlović, nije imala ni dan porodiljskog odsustva. Naime, u petak je otišla da primi nagradu za 
najbolje porodilište, uveče se porodila, a već u ponedeljak je došla na posao. 



 
 

– Ali sve to očigledno nije dovoljno da postanemo nastavna baza Medicinskog fakulteta iz oblasti 
ginekologije. Pojedinci žele da zadrže monopol. Pokazali smo da samo rad i ambicija nisu bili dovoljni da 
slome lobi na Katedri za ginekologiju. Na takav način samo otvaraju vrata za privatne medicinske 
fakultete u Srbiji, jer mi ne bismo u tom slučaju odbili nekog ko izrazi želju da im naša klinika bude 
nastavna baza – ističe dr Đukić. Uprkos tome, planiraju da pokrenu službu patologije trudnoće, da uvedu 
program vantelesne oplodnje, da rade na praćenju endokrinoloških poremećaja kod visokorizičnih 
trudnoća... 
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